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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen lépéseket tesznek a Szamos folyón 
Magyarországra kerülő nehézfémszennyezés ellen?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Az  Országos  Katasztrófavédelmi  Főigazgatóság  közleményben  tudatta,  hogy  a  Szamosból
Csengernél  február  18-án,  csütörtökön  hajnali  2  órakor  vett  mintákban  az  oldott  cink,  réz,
alumínium és  vas  koncentrációja  határérték  feletti  volt  –  a  nehézfémszennyezés  egy  romániai
bányameddőből  ered,  erről  a  Nemzetközi  Riasztó  Rendszeren  keresztül  küldtek  tájékoztatást  a
magyar hatóságoknak.

Sajnos Magyarország környezete, kiváltképp folyói nagymértékben ki vannak téve a határon túl
történő  szennyezéseknek  –  elég  csak  az  elmúlt  évtizedek  egyik  legsúlyosabb  természeti
katasztrófájára,  a  tiszai  ciánszennyezésre  vagy a  Szatmárnémetiben  működő  Unicarm húsüzem
általi  szennyezésre gondolni.  A Szamos – és  általa  a  Tisza – magyarországi  szakaszának tartós
szennyezettsége  egyébként  a  határ  másik  oldalán  történő  környezetkárosító  tevékenységek
eredménye. A környezetvédelem és a fenntartható fejlődés mindannyiunk közös érdeke, a terület
erélyesebb fellépést követel. Kérem válaszát alábbi kérdéseimre!

- Mikor  fog a  Kormány hathatós  lépéseket  tenni  annak érdekében,  hogy véget  érjen
vizeink határon túli szennyezése?

- Kérték-e a vizsgálatokban való együttműködést – hivatkozva az Espooi egyezményre –
a román kormánytól a fenti esetet illetően, illetve tájékoztatást, hogy mi áll a szennyezés
hátterében és lehet-e még hasonlóra számítani?


